



RAPPORT DU COMITÉ
ANNIVERSAIRE DU CENTENAIRE
POUR LE DISTRICT 18
BIENNALE 2018-2020

BONNEL MARIE- LOUISE

DISTRICT 18 : RAPPORT CAC POUR LA BIENNALE 2018- 2020

Durant la biennale 2018-2020 le Comité Anniversaire du District 18 a essayé d'amener cette Zone du ZI à participer pleinement aux activités relatives aux différents types de festivités du Centenaire initié par le ZI et à susciter auprès des clubs une demande de souscription au don du Centennial Grant, mis en place exceptionnellement pour l'occasion par le ZI, pour leurs partenaires.

I- COMPREHENSION DES MISSIONS ET IDENTIFICATIONS DES ACTIVITES

1.1 Constitution de l'équipe CAC du District 18 : sur proposition du DG du District 18 pour mener à bien les missions, 3 zontiennes ont été nommés pour faire partie du CAC.

- Mme BONNEL Marie-Louise du Zonta club d'Abidjan, comme chairman du Comité ;
- ACKAH Défa et MEL Esther du du Zonta club d'Abidjan comme membres.

La Présidente du CAC au niveau International est **Berryl McMilian**
La liaison pour l'Europe et l'Afrique est **Maria Stéfanova** de Bulgarie.

1.2 Les missions du CAC du District 18 : le CAC du ZI international a transmis au comité du District 18 un ensemble d'une dizaine de documents (10) importants résumant l'important travail de réflexion qui a été fait en amont par les bureaux du bord depuis 2010 afin de préparer ce Centenaire. Des directives très détaillées ont également été formulé ainsi que les dates de production des rapports des comités.

Une rencontre présidée par le Gouverneur du District 18 a aidé pour la compréhension de ces documents et mettre en place une stratégie d'exécution des consignes du CAC du ZI.

1.3 La vulgarisation des documents : La première réunion du District 18 le 29 septembre 2018 avec les comités du District 18 et des AREA a été l'occasion, avec l'autorisation du Gouverneur, de communiquer

autour des documents produits par le CAC International et de s'approprier les dispositions mises en place pour célébrer l'anniversaire du ZI au niveau des clubs, des pays et afin de réussir une fête d'anniversaire commune en 2020.

Le comité a insisté sur la remise des Awards (clubs, pays, district) et particulièrement sur la soumission aux conditions d'obtention du DON du CENTENIAL GRANT pour les partenaires pays.

1.4 La production des rapports : sur la base de tableaux transmis par la liaison du District, Maria Stéfanova, les différents questionnaires ont été renseignés. De façon générale il était question d'estimer les fonds obtenus par l'organisation d'activités générant des revenus et d'intégrer la disponibilité du CAC International pour apporter son assistance en cas de besoin.

Il s'agissait particulièrement dans le premier rapport de donner des informations sur les projets d'activités planifiées (célébrations, activités de service, plaidoyer et collecte de fonds) au niveau de District et des clubs qui fassent référence au centenaire.

Le second rapport a porté d'une part sur l'estimation des fonds que chaque club a destinés aux activités de service et d'autre part à la place des médias durant les différentes manifestations prévues.

A chaque fois le comité international du centenaire a proposé son aide pour accompagner le comité en cas de besoin.

1.5 Le premier « talk » organisé par le bord du ZI : la CAC du ZI faisant partie du collège de personnes ressources, le CAC du District a contribué à la préparation des questions du Gouverneur du District 18 à ces échanges sur les missions exactes, pratiques des CAC district et sur la distribution des Awards. Les réponses aux questions ont été apportées, malgré l'absence de Berryl McMILLIAN.

II- LES DONS DU CENTENIAL GRANT

Une invite a été adressée aux présidentes des clubs via les AREA afin que ces derniers puissent soumissionner aux conditions du don (5 000\$) pour des projets en faveur des partenaires pays remplissant les conditions.

8 clubs du District 18 ont envoyé des dossiers de demande et 4 ont été éligibles. Il s'agit d'Abidjan (3000\$) - Ouagadougou (5 000\$) -Lagos 1 (5000 \$) et 2 (5 000\$).

Le ZI a reçu 289 demandes au total et 62 ont été éligibles.

III- LA CELEBRATION DU CENTENAIRE DU ZONTA INTERNATIONAL

Chaque club du District 18 a été invité à célébrer l'anniversaire du Centenaire du ZI. Ce qui a été réalisé. Certains clubs ont envoyé via whatsApp sur la plateforme créée par le Gouverneur du District « DISTRICT COMMITTEE » des images de ces festivités.

The DISTRICT Centennial Anniversary Award recipient is

Zontian , Past International President of ZI and ZIF
CHIEF FOLAKE SOLANKE

We have **two (2) Centennial Anniversary COUNTRY Award recipients**

1/ For **GHANA**, the recipient is

Zontian member charter of Zonta Club of ACCRA and
Past District Governor

BARBARA BAETA

2/ For **COTE D'IVOIRE**, the recipient is

" FSUCOM-GESCO ", a Health Center in the municipality
of YOPOUGON, in ABIDJAN.

IV- DIFFICULTES RENCONTREES

Le dispositif conseillé par le comité international consistant à solliciter les AREA pour la transmission des questionnaires aux clubs est efficace après d'innombrables relances.

Les présidentes de club répondent plus facilement non seulement aux demandes du Gouverneur mais aussi à celles des chairmans des comités du ZI.

Madame BONNEL Marie-Louise CAC du District 18
Biennale 2018-2020

DISTRICT 18: ACC REPORT FOR THE BIENNIAL 2018-2020

During the 2018-2020 biennial, the District 18 Anniversary Committee tried to bring this Zone of the ZI to participate fully in the activities relating to the different types of Centennial festivities initiated by the ZI and to generate a donation subscription request from the clubs. the Centennial Grant, set up exceptionally for the occasion by the ZI, for their partners.

I- UNDERSTANDING OF THE MISSIONS AND IDENTIFICATIONS OF THE ACTIVITIES

1.1 Constitution of the CAC team of District 18: on the proposal of the DG of District 18 to carry out the missions, 3 zontiennes were appointed to be part of the CAC.

- o Mrs. BONNEL Marie-Louise of the Zonta club of Abidjan, as chairman of the Committee;
- o ACKAH Défa and MEL Esther from the Zonta club of Abidjan as members.

ACC President International is Berryl McMilian

The liaison for Europe and Africa is Maria Stéfanova from Bulgaria.

1.2 The missions of the CAC of District 18: the CAC of the international ZI transmitted to the committee of District 18 a set of ten important

documents (10) summarizing the important work of reflection that was done upstream by the offices of the on board since 2010 in order to prepare for this Centenary. Very detailed directives have also been formulated, as well as the dates for the production of committee reports.

A meeting chaired by the Governor of District 18 helped to understand these documents and put in place a strategy for carrying out the instructions of the ACC of ZI.

1.3 Popularization of documents: The first meeting of District 18 on September 29, 2018 with the committees of District 18 and the AREAs was an opportunity, with the authorization of the Governor, to communicate around the documents produced by CAC International and to take ownership of the arrangements put in place to celebrate the anniversary of the ZI at the level of clubs, countries and in order to have a successful joint birthday party in 2020.

The committee insisted on the presentation of the Awards (clubs, countries, district) and in particular on the submission to the conditions of obtaining the DONATION from the CENTENIAL GRANT for the country partners.

1.4 Production of reports: on the basis of tables sent by the district liaison, Maria Stéfanova, the various questionnaires were completed. In general, it was a question of estimating the funds obtained by the

organization of income-generating activities and integrating the availability of CAC International to provide assistance if necessary.

It was particularly in the first report to give information on planned activity projects (celebrations, service activities, advocacy and fundraising) at District level and clubs that refer to the centenary.

The second report focused on the one hand on the estimation of the funds which each club intended for the activities of service and on the other hand for the place of the media during the various planned events.

Each time the international centenary committee offered its help to accompany the committee if necessary.

1.5 The first “talk” organized by the edge of the ZI: the CAC of the ZI being part of the college of resource persons, the CAC of the District contributed to the preparation of questions from the Governor of District 18 for these exchanges on exact, practical missions CAC district and on the distribution of the Awards. The answers to the questions were provided, despite the absence of Berryl McMILLIAN.

II- THE GIFTS OF THE CENTENIAL GRANT

An invitation was sent to the presidents of the clubs via the AREAs so that they can submit the conditions of the donation (\$ 5,000) for projects in favor of the country partners fulfilling the conditions.

8 clubs in District 18 have sent application files and 4 have been eligible. These are Abidjan (\$ 3,000) - Ouagadougou (\$ 5,000) - Lagos 1 (\$ 5,000) and 2 (\$ 5,000).

The ZI received a total of 289 requests and 62 were eligible.

III- THE CELEBRATION OF THE CENTENARY OF ZONTA INTERNATIONAL

Each club in District 18 has been invited to celebrate the ZI Centennial anniversary. What has been achieved. Some clubs have sent via whatsapp to the platform created by the District Governor "COMMITTED DISTRICT" images of these festivities.

The DISTRICT Centennial Anniversary Award recipient is Zontian, Past International President of ZI and ZIF CHIEF FOLAKE SOLANKE

We have two (2) Centennial Anniversary COUNTRY Award recipients

1 / For GHANA, the recipient is Zontian member charter of Zonta Club of ACCRA and Past District Governor BARBARA BAETA

2 / For COTE D'IVOIRE, the recipient is "FSUCOM-GESCO", a Health Center in the municipality of YOPOUGON, in ABIDJAN.

IV- DIFFICULTIES ENCOUNTERED

The system recommended by the international committee consisting in requesting AREAs for the transmission of questionnaires to clubs is effective after innumerable reminders. Club presidents respond more easily not only to requests from the Governor but also to those of Chairmans of ZI committees.

Madame BONNEL Marie-Louise CAC from District 18
Biennale 2018-2020